
  



 

Saáry Ákos vagyok, az ELTE TTK földtudomány szakos hallgatója. Terveim szerint a  

2015/16-os tanév tavaszi félévében fejezem be a tanulmányaimat. 

Már középiskolásként is részt vettem az ottani, meglehetősen rövid életű iskolai lap szerkesztésé-

ben, majd három évig voltam a Karima (a Műegyetem Építőmérnöki Kari lapja) szerkesztőségének 

tagja. Az elmúlt ciklusban én töltöttem be a Tétékás Nyúz főszerkesztői tisztségét, míg a korábbi 

években sokszor írtam cikket, készítettem interjút (Vitézy Dávid, BKK), fél évig voltam rovatvezető 

(Helyvektor), olvasó-, tördelő- és vezetőszerkesztettem is több alkalommal. 

Az elmúlt egy évben rengeteg pozitív élmény mellett sikerült néhány negatívot is szereznem, ám 

mindegyik hasznos tapasztalatot jelentett. Lelkesedésem továbbra is töretlen, szeretem a munká-

mat, kitartásom és precizitásom pedig alkalmassá is tesz a pozíció betöltésére. Emellett persze nem 

elhanyagolható a tapasztalatom sem az újság szerkesztése terén, és bár a következő ciklus végére 

szeretnék egy alkalmas utódot találni, a folytatásban is mindent megteszek azért, hogy az újság ol-

vasmányos, minőségi lap maradhasson. 

 

Már a gimnáziumban sem okozott soha problémát egy három vagy öt oldalas beadandó elkészítése, 

így hamar rájöttem, szeretek írni, és általában sikerül is jól megfogalmaznom a mondanivalómat. 

Az egyetemen aztán belekóstolhattam az újságírásba, és azóta ez a hobbimmá vált, kiegészülve az 

újság szerkesztésével. Maximalistának tartom magam, ezért mindig törekszem arra, hogy a lehető 

legjobb munkát adjam ki a kezeim közül, rosszul érzem magam, ha valami nem áll össze a legap-

róbb részletig. 

A Tétékás Nyúz az ELTE (és az egész ország) egyik legnagyobb példányszámú és legsűrűbben meg-

jelenő kari lapja. 1990-es indulása óta ennek köszönhetően körülbelül 650 kiadott lapszámmal ked-

veskedett az egyetem hallgatóinak. Hatalmas megtiszteltetés egy ilyen újság élére állni és hozzájá-

rulni történelméhez, ez az előző ciklusban 25 megjelent lapszámot (ebből 17 nyomdai) jelentett. 

Remélem a következő ciklus problémamentes lesz, és közel 30 további számmal járulhatok hozzá az 

archívumhoz. 

Főszerkesztőként elsődleges célom, hogy az újság továbbra is olvasmányos, hasznos lap legyen, 

azonban úgy gondolom, eddig nem aknáztuk ki a benne rejlő potenciált (az elmúlt egy évben sem). 

Ezt leginkább két irányból közelíthetjük meg: egyrészt a tartalom nem volt esetenként elég magával 

ragadó és figyelemfelkeltő, másrészt pedig a cikkek minősége hagyott időnként némi kívánnivalót 

maga után. Utóbbi szintén több tényező hozadéka: a lapot nem profik szerkesztik (bár lelkesedéssel 

sok minden helyettesíthető), valamint nagyon gyakran egyszerűen nincs idő a késve leadott cikkek 

átolvasására a nyomdába adási (tőlünk független) határidő miatt. Ez – úgy gondolom – kellő moti-

vációval kiküszöbölhető, így fontos feladatomnak tartom a probléma megoldását. A régebbi moto-

rosok talán tudják, hogy az elmúlt évben bevezettem egy minőségbiztosítási rendszert teszt jelleg-

gel, ezt szeptembertől már ténylegesen élesíteni szeretném. 

A Tétékás Nyúz feladata napjainkig elsősorban a Hallgatói Önkormányzat lapjaként a HÖK rendez-

vényeinek és működésének megosztása volt a hallgatókkal. Azonban úgy látom, hogy ma ilyen 

információk megszerzésére nagyon kevesen vesznek a kezükbe nyomtatott sajtóterméket, hiszen az 

internet világában sokkal gyorsabban terjednek a hírek online, a közösségi oldalakon vagy éppen 



 

ismerőseink révén. Ennek ellenére fontos, hogy legyen egy hivatalos platform is ezekre, csakhogy 

ennél sokkal többet kell nyújtania a hallgatóknak, hogy szívesen kézbe vegyék az újságot, de nem 

hagyhatjuk figyelmen kívül a technika fejlődését, és ehhez az újságnak is alkalmazkodnia kell. El-

engedhetetlen a jövőre nézve a Tétékás Nyúz online megjelenésének fokozása, ez nem merülhet ki 

abban, hogy a megjelent lapszámokat feltöltjük az issuu.com-ra. El kell készülnünk az újság új web-

oldalával, változatosabban kell kihasználnunk a Facebookot, és talán egy természettudományos 

blogot is indíthatnánk. De erről majd később, kezdjük egy alapvető problémával, aminek vizsgálata 

nélkül semmi sem valósítható meg a fent említett célok közül. 

 

Mint köztudott, elég nehéz felépíteni egy jól működő szerkesztőséget olyan munkakörnyezetben, 

ahol meglehetősen gyorsan cserélődnek a munkatársak, azonban vannak lehetőségeink így is ma-

ximalizálni a hatékonyságot. Sajnos a Nyúz-nál nincs olyan képzés, mint a HÖK-ös tisztségviselők 

esetében, és sajnos az érdeklődés is elmarad mondjuk egy Mentorprogramtól, de ezt én részben 

annak tulajdonítom, hogy a hallgatók sokkal kevesebbet találkoznak ezzel a lehetőséggel, velünk 

Nyúzosokkal, mint a HÖK képviselőivel, mentoraikkal. Ezért is szeretném elsősorban a mentorokat 

bevonni, hiszen rajtuk keresztül érhetjük el legkönnyebben a gólyákat, akik a legtovább maradnak 

az egyetemen, így rájuk lehet alapozni. 

Az elmúlt évben ennek megvalósítására több erőfeszítést is tettem. Felvettem a kapcsolatot a men-

torprogrammal, több programból is aktívan kivettem a részem, hogy a mentoroknak ne legyek ide-

gen, részt vettem a képzésükben (amin jövőre egy picit változtatni kell), de úgy érzem, az első lépé-

sek sikeresek voltak. Remélem ősztől a mentorrendszer is tud segíteni a tagtoborzásban, ettől füg-

getlenül mi is tudunk olyan lépéseket tenni, amivel felhívhatjuk magunkra a hallgatók figyelmét. 

A TTK-ra általában nem újságírók jelentkeznek, ugyanakkor valamennyire mindenképpen kényte-

lenek vagyunk megtanulni kifejezni magunkat, kutatómunkát végezni, és ezek gyakorlásában a 

cikkírás hasznos segítséget jelenthet. Az sem árt, ha egy poszter összeállításához komolyabb prog-

ramokat tudunk használni a Microsoft Wordnél. Ez egyből két példa arra, miért is jó dolog a Nyúz-

hoz jönni akár már gólyaként, de persze később is. Szeretném, ha az új tagoknak gyorstalpaló tanfo-

lyamot tarthatnánk mind a cikkírás mikéntjéről, mind az olvasó- és tördelőszerkesztésről, amelyek a 

későbbiekben az újság keretein kívül is hasznosak. 

Az elmúlt hónapokban szinte az egész szerkesztőség kicserélődött, a hozzávetőlegesen 25 aktív tag 

közül mindössze 8-an csatlakoztak az újsághoz azelőtt, hogy átvettem volna ezt a tisztséget, de töb-

ben vannak, akik a továbbiakban valószínűleg nem fognak tudni részt venni a szerkesztésekben. Az 

új csapat előnye, hogy könnyebben tudunk változtatni a már berögzült (vagyis pont, hogy még nem 

berögzült) szokásokon (többnapos szerkesztések, minőségbiztosítás, lapindítók és szerkesztőségi 

gyűlések), ugyanakkor a tapasztalat hiánya hátrányként is jelentkezik. Ennek ellensúlyozására el-

engedhetetlen az új tagok folyamatos képzése. 

A toborzásra a Mentorprogram segítségén kívül alkalmas lehetne Nyúzos Nyílt Nap-ok szervezése 

is, ahol bármely hallgató megnézheti, hogyan készül az újság egy interaktív szerkesztés keretein 

belül. Ezt sajnos az elmúlt ciklusban nem sikerült megvalósítani, de jövőre mindenképpen szeret-

ném. A konkrét terv a következő: megfelelő hirdetési időszak után minden érdeklődőnek be tud-

nánk mutatni, mi történik egy cikkel a beérkezéstől a nyomdába kerülésig, összehasonlíthatnának 

olvasószerkesztés előtti és utáni cikkeket (régi cikkekre gondolok, név nélkül, vagy akár külön erre 

a célra készült írások is lehetnek), belekukkanthatnak a tördelésbe. Emellett természetesen lehet 



 

kipakolni régi Nyúz-okat, és minden kérdésre szívesen válaszolok (mint mindig). Készíthetnénk 

interjúsorozatot is a hallgatókkal, mit gondolnak a Nyúz-ról (hogyan készül, kik csinálják, hogyan 

lehetne jobbá tenni, stb.). Ezek mind fokoznák az újság ismertségét köreikben. 

  

Bár a Tétékás Nyúz az elmúlt években számos színvonalas, tájékoztató, tudományos, sőt szórakozta-

tó cikket vonultatott fel hasábjain, mint már említettem, szerintem közel sem használtuk ki az újság 

lehetőségeit. A HÖK-kel kapcsolatos információk, hírek megjelentetése mellett szeretnék lehetősé-

get biztosítani a hallgatóknak is, hogy megjelentethessék nyomtatásban cikkeiket, gondolataikat.  

A szakdolgozatot, TDK-t író ELTE polgárok számára kiváló lehetőséget biztosíthat az újság témájuk 

összefoglalására, bemutatására hallgatótársaik felé. E célból lehetne indítani új rovatot, akár idősza-

kosan is. Az elmúlt időszakban erre már igyekeztem lehetőséget biztosítani, sajnos az érdeklődés 

elmaradt a várttól, holott mindenki, akivel beszélgettem, maximálisan támogatta az ötletet. Szeren-

csére interjú formájában több diák kutatása is megjelent az újság hasábjain, így ezt én részsikerként 

könyvelem el, illetve egy-egy Erasmuson végzett kutatás beszámolója is helyet kapott a lapban. 

Az elmúlt évben nem valósult meg, de továbbra is el tudnék képzelni kollégiumi „életvezetési ta-

nácsadást” is, hasznos tippekkel, trükkökkel, például hogyan maximalizáljuk a helykihasználást 

egy kis szobában, mit főzzünk, ha épp senki sem látja, és hasonlók. 

A HÖK-ös beszámolók mindig egy kényes téma volt az újság életében. Szeretném, ha ilyen szem-

pontból jobban tudna együttműködni a Nyúz és a HÖK többi része, hiszen mindannyiunk érdeke, 

hogy ezen cikkekben egyáltalán ne legyen hiba. Ehhez azonban elengedhetetlen a cikkek időben 

történő beérkezése, hogy az olvasószerkesztők át tudják olvasni azokat, hiszen mindenki hibázik. A 

tavalyi ötletem, hogy ezeket interjú formájában közöljük sokáig csúszott, az utolsó két lapszámban 

viszont már ilyen módon jelent meg az elnöki beszámoló és a LEN-nel kapcsolatban is egy írás, 

úgyhogy talán sikerül a jövőben meghonosítani. 

Az elmúlt ciklusban már működött egy megosztott mappa, ahol a Hallgatói közélet cikkei íródnak. 

Szeretném, ha a HÖK tagjai a jövőben az eddiginél sokkal lelkesebben osztanák meg az általuk 

szervezett programokról (kirándulások, avatók, bulik, játékestek) a tapasztalataikat, hiszen mind-

annyiunk érdeke, hogy ha itt van ez a lehetőség (a Nyúz), akkor kihasználjuk azt. A mappában lévő 

beosztásban megtalálható, hogy melyik hétre kitől várunk cikket, de ettől természetesen bármikor el 

lehet térni, ha valakinek közlendője van. 

 

A szerkesztőségnek elsősorban nem munkahelynek, hanem egy baráti körnek kell lennie, ugyanak-

kor fontos, hogy ne veszítse el az eredeti célt. Fontosnak tartom a rendszeres szerkesztőségi gyűlé-

sek visszaállítását, ez az előző ciklusban nem sikerült. A szerkesztések ugyanakkor már az előző 

évben sem zajlottak le egy nap alatt, és szerintem ennek hatása közvetlenül érezhető volt a megje-

lent cikkek minőségén. 

A szerkesztőségi gyűléseken mindenképp jó lenne átbeszélni a következő lapszám tervét, lefixálni a 

tartalmat, hogy mindenkinek legyen ideje megírnia az elvállalt cikket, és úgy általában beszélni az 

újság helyzetéről. Jó lenne, ha ezeket meg tudnánk oldani olyan formában, hogy akár a tisztségvise-

lőkkel, szacskókkal, mentorokkal együtt beszéljünk (legalább alkalmanként), hiszen egyrészt több 



 

embernek több ötlete lehet a jövővel kapcsolatban, másrészt pedig a HÖK-ös oldalak révén őket is 

érinti a dolog. 

Ezzel kapcsolatban szeretnék egy konkrét célt kitűzni: szeretnék egy „beszélgetést” szervezni, ahol 

a HÖK illetékesei, illetve a Választmány bármely tagja leülhetnek a szerkesztőség tagjaival, és átbe-

szélhetik, hogy mit várnak el egymástól. Így a szerkesztők is tisztában lehetnek azzal, mit szeretne a 

HÖK az újságban látni, illetve az illetékesek is meghallgathatják, mit gondolnak a szerkesztők töb-

bek között a díjazásukról. Ha szeretnénk elősegíteni az utolsó hónapokban elkezdett irányt, hogy a 

Nyúz kvázi független újságírók csoportja legyen, akik tudósítanak a Küldöttgyűlésekről és interjú-

kat készítenek a HÖK tisztségviselőivel, akkor az ilyesfajta beszélgetések elengedhetetlenné válnak. 

Mindemellett mint már említettem, a minőségellenőrzési rendszert is szeretném hatékonyan beve-

zetni, hiszen mindannyiunk érdeke, hogy ne kerüljön a nyomdából a hallgatók kezébe egy hibáktól 

hemzsegő újság, illetve nem szeretném azt sem, hogy a szerkesztőség tagjainak bosszúság legyen az 

újabb lapszámokon dolgozni. E rendszer alapelveit az előző ciklusban összeállítottam és a szerkesz-

tőség tagjaival átbeszéltem, így szeptembertől élesben is szeretném kipróbálni. A rendszer működé-

séhez elengedhetetlen a megfelelő kommunikáció a főszerkesztő irányából, ezen a jövőben még 

mindenképp csiszolnom kell, hiszen ha valaki elront valamit, arra magától nem fog rájönni. 

 

Az egy éve kitűzött célt, miszerint összeállítok egy többszintű archívumrendszert az előző ciklus-

ban sikeresen megvalósítottam, már csak fenn kell tartani és folyamatosan frissíteni azt. A felesleges 

lapszámokat, mint azt a beszámolómban olvashattátok elszállíttattuk az irodából, több szekrénnyi 

helyet felszabadítva ezzel. Az archívum költöztetése a tárgyalóba folyamatban van, remélem ezt a 

közeljövőben sikerül befejezni. 

A papíros archívum mellett fontosnak tartom a digitális verzió létrehozását is, hiszen mindenkép-

pen könnyebben kereshető, kezelhető adattömeget kaphatunk ezáltal. Jelenleg csak egy korlátozott 

(a szerkesztőség tagjai számára) hozzáférésű, kissé hiányos archívum van a 30–49. félévfolyamot 

illetően, az issuu.com-on pedig a 40. félévfolyamtól vannak fent a lapszámok. A korábbi lapszámok 

szkennelése még nem történt meg, szabad kapacitás esetén mindenképpen szeretném ezt megejteni 

a következő ciklusban. 

 

A Tétékás Nyúz jelenleg is elérhető a Facebookon és az issuu.com-on, azonban fontosnak tartom egy 

saját honlap létrehozását. Az elmúlt időszakban az informatikussal (Fetter Dávid) elkezdtük egy 

modern felület kialakítását, ezt szeretném lehetőleg már nyáron véglegesíteni. Bízom benne, hogy a 

jól működő honlapban minden hallgató örömét leli majd. Az archívum mellett szeretnék informáci-

ókat megjelentetni a szerkesztőségről, a csatlakozás lehetőségeiről és a szerkesztés folyamatáról is 

az oldalon, emellett hosszú távon lehetne a Nyúz-nak külön online tartalma is, hiszen bár hetente 

jelenünk meg, így sem lehetünk teljesen naprakészek. 

A honlapnak az előző fél év ötletelései alapján további szerepe lehetne, például különböző nyere-

ményjátékokat szervezhetnénk, jó hirdetési felület lehetne, valamint ezen keresztül lehetne megújí-

tani a rejtvények megfejtéseinek eddigi e-mailes beküldését is. 

Felmerült továbbá egy természettudományos blog létrehozása a Tétékás Nyúz égisze alatt, ezt sem 

tartom elvetendő ötletnek. Ide az újságban megjelenő TTT-kkel (Természet-Tudomány-Technika 



 

rovat cikkei) kapcsolatban lehetne írni sokkal kötetlenebb formában, már ha erre a cikkírónak van 

ideje és érez magában késztetést. Az biztos, hogy bizonyos esetekben lenne létjogosultsága, de mint 

oly sok minden, ez is leginkább a humánerőforráson áll, vagy bukik.  

 

Amikor tisztségbe léptem, a szerkesztőség feladatai leginkább szájhagyomány útján terjedtek, ami 

esetenként komoly félreértésekhez vezetett. Az elmúlt időszakban hozzáfogtam a korábbi években 

megszerzett tapasztalatok dokumentálásához, ezt szeretném befejezni, hogy minden szerkesztőségi 

tag könnyen juthasson egyértelmű információkhoz arról, hogy mibe vágja a fejszéjét, ha jelentkezik 

a Nyúz-hoz. Célom továbbá egy főszerkesztői kisokos létrehozása, hogy ne fordulhasson elő a jövő-

ben, hogy bármely feladatkör elhanyagolásra kerüljön. Ezt a honlappal együtt még a nyáron szeret-

ném mindenképpen összeállítani. 

Bár még csak most fogom kezdeni a második ciklusomat, az első pillanattól kezdve szeretnék na-

gyobb hangsúlyt fektetni az utódképzésre, ugyanis – bár a cikkírók és szerkesztők együttes száma 

az elmúlt években nem látott magasságba szökött – jelenleg nem nagyon látom, hogy van olyan 

tapasztalt szerkesztőségi tag, aki át tudná venni a főszerkesztői pozíciót. Természetesen nem köve-

telmény, hogy valaki dolgozzon a Nyúz-nál, mielőtt a tisztségre pályázott volna, ugyanakkor úgy 

gondolom, nagyban megkönnyíti a helyzetet, ha az adott személy látja, hogy mibe kezdene bele. 

A következő időszakban szeretnék az esetleges jelölt(ek)re bízni egyre több munka elvégzését, pél-

dául az újság szerkesztésének koordinálását, illetve örülnék, ha olyan munkákból is ki tudná venni 

a részét, mint a hirdetők keresése, vagy az újság nyomdába adása, emellett belelátna abba, milyen 

egy küldöttgyűlés vagy választmány, hogyan kell megírni egy beszámolót, és hasonlók, melyek 

számomra igen nagy bizonytalanságot jelentettek az első alkalmakkor. 

  

Eddig nem sok szó esett a legalapvetőbb feladatról, és nem szeretném, hogy pályázatomban ne le-

gyen megemlítve: természetesen törekedni fogok arra, hogy a heti megjelenést folyamatosan bizto-

sítsam, lehetőségeimhez mérten az újság minden alkalommal időben nyomdába kerüljön, illetve 

online is elérhetővé váljon a megjelenés napján. Vállalom továbbá, hogy fogadóóráimat a további-

akban is rendszeresen megtartom, és minden második választmányon beszámolok az újság életében 

történt változásokról, ahogy arra az alapszabály kötelez. 



 

 

Röviden összefoglalva, a Nyúz szerintem jó irányba haladt az elmúlt évek során, minden korábbi 

főszerkesztő hozzátett egy kis darabot a személyiségéből és előnyére változtatta az újságot, és az 

elmúlt bő fél évben én is megpróbáltam ugyanezt. Ha úgy gondoljátok, eddig jól végeztem a mun-

kámat, akkor szeretnék biztosítani mindenkit arról: mindez nem egy reklámkampány része volt, 

hogy majd mostantól minden más lesz, vége a beetetés időszakának. Továbbra is teljes erőbedobás-

sal azon leszek, hogy az újság hallgatóbarát, szórakoztató, ugyanakkor informatív kiadvány legyen. 

Legfontosabb feladataimnak a cikkírói kör további bővítését, az új (és régi) tagok képzését, a HÖK-

ös cikkek olvasmányosságának, a nem megfelelően ellenőrzött cikkek eliminálását, illetve az újság 

online jelenlétének fokozását tartom. Mindenképpen szeretném, ha a következő ciklusban sokkal 

komolyabb rendezvényeken tudná képviselni magát a Nyúz, úgy mint Gólyabál, Nyúzos Nyílt Nap, 

vagy éppen a LEN, mert ezek fontosak azért, hogy ismerjenek bennünket a hallgatók. 

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat! Bármilyen kérdésre készségesen válaszolok, illetve 

kritikát, hozzászólást szívesen fogadok a saaryakos(at)gmail.com e-mail címen vagy személyesen. 

Budapest, 2015. május 12. 

Tisztelettel, 

Saáry Ákos 

saaryakos@gmail.com 

+3630/430-5873 
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